
Protokół

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej wspólnie z Komisją Skarg, Wniosków i Petycji w dniu
17.02.2020 roku o godzinie 1400  w sali nr 1 Urzędu Miejskiego w Kowalewie Pomorskim.
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Ad.1 Sprawy regulaminowe.

I Obecność na posiedzeniu:

stan Komisji       - 6 radnych
obecni                 - 6 radnych
nieobecni            - 0 
oraz zaproszeni goście.

Listy obecności stanowią załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.

II. Posiedzeniu Komisji przewodniczył:
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Kaznowski.

Przewodniczący  Stanisław  Kaznowski –  o  godzinie  1400 otworzył  posiedzenie  Komisji  i  po
powitaniu  radnych  i  zaproszonych  gości  stwierdził  kworum  pozwalające  na  podejmowanie
prawomocnych decyzji.

III. Proponowany porządek posiedzenia:

1. Sprawy regulaminowe.
2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.
3. Projekty uchwał i tematy informacyjne.
4. Zapytania, sprawy różne.
5. Zakończenie.

 Radni nie wnieśli uwag do porządku posiedzenia Komisji.

Ad.2 Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.

Radni  jednogłośnie  bez  odczytywania  przyjęli  protokół  ze  wspólnego  posiedzenia  Komisji
Rewizyjnej  z  Komisją  Skarg,  Wniosków i  Petycji,w  dniu  10.12.2019  roku  oraz  z  posiedzenia
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w dniu 17.12.2019 roku.

Ad.3 Projekty uchwał  i tematy informacyjne.

Sekretarz Gminy Ewa Bąk – przedstawiła następujące projekty uchwał:

• PURM  w  sprawie  określenia  średniej  ceny  jednostki  paliwa  w  Gminie  Kowalewo
Pomorskie w roku szkolnym 2019/20202 do zwrotu kosztów przewozu dzieci i uczniów
niepełnosprawnych,

Sekretarz Gminy Ewa Bąk – poinformowała, że należy sporządzić nową umowę według średniej
ceny jednostki paliwa, która została pobrana na przełomie grudnia i stycznia.

Radny Jerzy Koralewski – zapytał czy Gmina też partycypuje w zwrocie kosztów przewozu osób
powyżej 25 roku życia.

Sekretarz Gminy Ewa Bąk – poinformowała, że jeżeli osoba ma orzeczenie o niepełnosprawności
to  koszty ponosimy tylko do 25 roku życia.
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Nikt z radnych nie wniósł więcej uwag ani zapytań do przedstawionego projektu.

• PURM w sprawie zarządzenia terminu przeprowadzenia wyborów uzupełniających sołtysa
w sołectwie Napole.

Sekretarz  Gminy  Ewa  Bąk  –  poinformowała,  że  zebranie  wyborcze  uzupełniające  sołtysa  w
sołectwie Napole odbędzie się w dniu 27 marca 2020 r. o godz. 18:00 w MGOK w Kowalewie
Pomorskim.
Nikt z radnych nie wniósł więcej uwag ani zapytań do przedstawionego projektu.

Kierownik Biura Rady Donata Pilarska – Mądry – przedstawiła:

• PURM w sprawie zmian w Statucie Gminy Kowalewo Pomorskie,

Poinformowała,  że  w związku ze  zmianą  insygniów należy  dokonać  zmian w Statucie  Gminy,
dodała, że zmianie uległa numeracja załączników do Statutu, literówka w  § 82 oraz zmieniła się
treść załącznika nr 7.
Nikt z radnych nie wniósł więcej uwag ani zapytań do przedstawionego projektu.

Kierownik Referatu TIiGG Bożena Rymanowska – przedstawiła następujące projekty uchwał:

• PURM w sprawie  rozstrzygnięcia o sposobie rozpatrzenia uwag wniesionych do projektu
miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  części  obszaru  wsi  Wielkie
Rychnowo w gminie Kowalewo Pomorskie,

• PURM w sprawie rozstrzygnięcia o sposobie rozpatrzenia uwag wniesionych do projektu
miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  części  obszaru  wsi  Wielkie
Rychnowo w gminie Kowalewo Pomorskie,

• PURM w sprawie rozstrzygnięcia o sposobie rozpatrzenia uwag wniesionych do projektu
miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  części  obszaru  wsi  Wielkie
Rychnowo w gminie Kowalewo Pomorskie.

Nikt z radnych nie wniósł więcej uwag ani zapytań do przedstawionego projektu.

Kierownik Biura Rady Donata Pilarska – Mądry – przedstawiła:

• PURM w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 2 grudnia 2019 r. 

• PURM w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 6 grudnia 2019 r. 

Poinformowała, że zgodnie ze Statutem Gminy Kowalewo Pomorskie Komisja Skarg Wniosków i
Petycji na posiedzeniu w dniu 22 stycznia 2020 r. zapoznała się z w/w petycjami i uznała je za
bezzasadne.
Nikt z radnych nie wniósł więcej uwag ani zapytań do przedstawionego projektu.

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – przedstawiła:

• PURM w sprawie zmian w budżecie na 2020 rok.
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Poinformowała, że Radni otrzymali materiał ze zmianami w budżecie przed posiedzeniem Komisji.
Dodała, że zaplanowany jest zakup automatu czyszczącego ze szczotką szorującą na Pływalnię –
środki zostały wygospodarowane z oszczędności na jego zakup.

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – poinformował, że deficyt za rok 2019 nie został wykonany.
Zadłużenie rośnie, ponieważ płacimy faktury i spłacamy kredyt za wykonane inwestycje.

Radny Jerzy Koralewski – zapytał jak można zaoszczędzić, aby zmniejszyć wydatki.

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – poinformowała, że nie ma takiej możliwości, nie mamy już
na czym zaoszczędzać.  Środki na zakup kamienia w sołectwach zostały zmniejszone o połowę,
premia  za  prawidłowo wykonany budżet  zostanie  przeznaczona na  drogi.  Jedynie  może będzie
można zaoszczędzić na odpadach i podatkach. Poinformowała, że Regionalna Izba Obrachunkowa
twierdzi, że budżet musi być obciążony na 3 000 000,00zł 

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski  – poinformował,  że  bardzo duże  koszty Gmina ponosi  za
ścieżki indywidualne.

Radna Hanna Kalinowska – zapytała ile ścieżek indywidualnych jest w naszej Gminie.

Sekretarz Gminy Ewa Bąk – poinformowała, że w skali Gminy jest 10 takich ścieżek, najwięcej
w Szkole Podstawowej w  Kowalewie Pomorskim i Szkole Podstawowej w Wielkim Rychnowie.

Radny Jerzy Koralewski – zapytał czy otrzymaliśmy jakieś dodatkowe środki na podwyższone
o 300,00 zł wychowawstwo.

Sekretarz Gminy Ewa Bąk – poinformowała, że nie.

Radny Jerzy Koralewski – poinformował, że płaca minimalna dla nauczycieli została podniesiona
do 2 600,00 zł. Rząd obarczył tymi podwyżkami Samorządowców i pracodawców.

Kierownik GKiM Małgorzata Wegner – poinformowała, że w budżecie na 2020 rok planowane
było 300 000,00 zł  na zakup kamienia po redukcji  Pani Skarbnik na kamień przeznaczone jest
150 000, 00 zł, z czego 50 000,00 zł zostanie przeznaczone na  koparki i równiarki , natomiast
100 000,00 zł ( 50 kursów ) przeznaczone na zakup kamienia. Zaproponowałby sołectwo zakupiło
kamień  z  własnych  środków,  a  dofinansowanie  przeznaczyć  na  uszkodzone  drogi,  na  których
znajdują się dziury. Dodała, że w drugiej połowie roku będzie przeznaczone tylko 80 000,00 zł na
zakup kamienia, tj. 40 kursów. W przyszłym roku będzie taka sama sytuacja, albo nawet gorsza.

Radny Stanisław Kaznowski –  zaproponował,  by większy nacisk dać  na koparki  i  równiarki,
ponieważ w Gminie na większości dróg kamień już jest.

Radny Piotr Strzelecki  -  zawnioskował o zorganizowanie w marcu zebrań wiejskich,  podczas
których Burmistrz mógłby wyjaśnić trudną sytuację finansową Gminy i decyzję dotyczącą zasad
dofinansowania do zakupu kamienia dla sołectw. 

Burmistrz  Miasta  Jacek  Żurawski –  poinformował,  że  na  początku  roku  odbyła  się  narada
z sołtysami, podczas której patrzono inaczej na budżet. Dodał, że  w dniu dzisiejszym odbył się
Konwent  Sołtysów,  na  którym  wyjaśniono  sołtysom  sytuację  związaną  z  zakupem  kamienia.
Poprosił również sołtysów, aby informowali go o najbliższych zebraniach wiejskich oraz 
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spotkaniach  Rad  Sołeckich,  na  których  osobiście  wyjaśni  wszelkie  wątpliwości  mieszkańców.
Dodał  także,  że  11 marca  odbędzie  się  narada  z  sołtysami,  dlatego też  uważa,  że  zwoływanie
kolejnego spotkania z mieszkańcami nie jest konieczne.

Radny  Jerzy  Koralewski  –  uważa,  że  organizowanie  dodatkowych  zebrań  wiejskich  nie  jest
dobrym pomysłem, gdyż mogłoby to zaniepokoić mieszkańców.

Radny Piotr Strzelecki –  poinformował,  że  Gmina przez  3 lata  zainwestowała dużo w nowo
powstałe  inwestycje.  Zastanawia  się  jak  do  tej  pory  Regionalna  Izba  Obrachunkowa
przeprowadzała kontrole w Urzędzie. 

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – dodał, że sytuacja została zachwiana w kosztach stałych,
przez  nowo  powstałe  inwestycje  tj.  Urząd,  Dzienny  Dom  Pobytu,  amfiteatr  i  rynek  –  są  to
inwestycje w utrzymaniu miesięcznym. Zastanawia się dlaczego Regionalna Izba Obrachunkowa
nie trzymała w ryzach budżetu Gminy. Poinformował, że podczas rozmowy z audytorem Panem
Pruskim, zostały mu przedstawione notatki z symulacją, gdzie przedstawiona została sytuacja, co
by się  stało gdyby wykonane inwestycje  w naszej  Gminie zostały rozłożone na kilka lat.  Taka
symulacja ma za zadanie, aby w przyszłych latach nie popełnić takiego samego błędu. Dodał, że
w poprzednich latach Radni nie mieli wiedzy, co do funkcjonowania budżetu Gminy.

Radny Ryszard Lipiński –  poinformował,  że  każde  sołectwo zaplanowało  w swoim budżecie
pieniądze na zakup kamienia.

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – poinformował, że duże znaczenia ma aura, nie było w tym
roku zimy co oznacza ,że  nie było potrzebne ośnieżanie. Dodał, że otrzymał od Przewodniczącego
Komisji  Infrastruktury  i  Drogownictwa  Marcina  Dunajskiego  listę  dróg  przeznaczonych  do
remontu. Poprosił, by spojrzeć na remont dróg pod względem służebności. Sołectwa , w których
drogi są dobre mogłyby przeznaczyć pieniądze sołectwom, w których drogi nadają się  do  remontu.

Radny Jerzy Koralewski – poinformował, że znajomość tworzenia budżetu przez Radnych była
niepełna. Poprosił Radnego Piotra Strzeleckiego by nie siać paniki wokół mieszkańców, co do dróg.
Dodał, że na poprzedniego Burmistrza były naciski o zakup samochodów strażackich. Uważa, że
został popełniony błąd w „ przeinwestowaniu” budżetu Gminy. Uważa, że symulacja jest dobrym
pomysłem. 

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – odniósł  się  do kwestii  zakupu samochodów strażackich.
Zagospodarowane zostały 4 auta, są to kategorie bezpieczeństwa. W tym i następnym roku zostaną
jeszcze zakupione auta, natomiast przez następne 10 lat nie będziemy musieli kupować nowych aut.

Radny Jerzy Koralewski – zgadza się z wypowiedzią Pana Burmistrza.

Zastępca Burmistrza Ilona Rybicka – poinformowała, że Wojewódzki Urząd Ochrony Zabytków
w Toruniu przysłał  wykaz  udzielonych  dotacji  w  2019  roku  tj. dotacja dla  Parafii  Kowalewo
Pomorskie  w  kwocie  9  000  ,00  zł  oraz  dla   Parafii  Pluskowęsy  i  Parafii  Wielka  Łąka  po
10 000, 00 zł – materiał stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 4 Zapytania, sprawy różne.
Radny Robert Bejgier – zapytał, czy wiadomo coś na temat trzynastek dla nauczycieli.

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – poinformowała, że do końca lutego zostaną wypłacone.
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Ad.5 Zakończenie.

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji o godzinie 1509 zamknął posiedzenie
Komisji.

Protokół zawiera 6 kolejno ponumerowanych stron.
 

Protokołowała:
M. Chądzyńska

                                                                                                            PRZEWODNICZĄCY KOMISJI
                                                                                                                         REWIZYJNEJ

                         
                                                                                                                                         /-/ Stanisław Kaznowski

 


